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LEDEN � ÚNOR

Cena 15,- Kč

Zimní pohled na Černovice

Vše pěkné po celý nový rok 2018 přeje svým čtenářům
redakce černovického zpravodaje.

foto S. Filipová
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Zprávy z radnice

Úvodník starosty města

Šťastný a úspěšný nový rok, hodně zdraví a více pohody než nepoho-
dy! Jak jinak začít úvodník, než přáním všeho dobrého. A možná bychom 
mohli přidat i další přání – co byste řekli na přání skromnosti? 

Máme za sebou svátky, které už dávno nejsou duchovní. Asi stárnu, ale 
Vánoce už tak nějak nejsou, co bývaly. Sněhu je méně, starostí víc, a i to 
očekávání krásného Štědrého dne si člověk nevychutná. 

Jsem zodpovědný nákupčí dárků, takže to nenechávám na poslední 
chvíli, většinou mám na začátku adventu už nakoupeno (ano, skutečně na 
začátku, ne na konci), nebo alespoň vymyšleno, co komu má Ježíšek při-
nést. To má své výhody, ale i nevýhody – všichni kolem nakupují, vymýš-
lí, shání. Já nic. Odolávám, mám nakoupeno. Jenže postupně se klid změ-
ní v neklid. Bude to stačit, co už mám? Všichni nakupují, nepodcenil jsem 
to? Dárky jsou schované. Takže člověk nevidí, kolik jich vlastně má. Ne-
klid roste. Tahle drobnost by potěšila, tak ji ještě přikoupím. Nestojí moc. 
A hele, tohle by také udělalo radost. Pak se s někým potkáte a uslyšíte, co 
koupil, to je vlastně výborný nápad, to si on/ona už dávno přála, já na to 
zapomněl. A zhruba tak týden dva před Štědrým dnem mi rupnou nervy. 
Vyjedu nakupovat, ještě je třeba něco pořídit. Všichni nakupují, já toho 
mám určitě málo. Přidám se k houfům jiných nákupčích. 

Když potom přijde ten dlouho očekávaný večer, a člověk vidí ty hroma-
dy. Hromady jídla na stole, hromady dárků pod stromečkem. Je to radost, 
ale určitě jste se přistihli při podobném pocitu – bylo by té radosti méně, 
kdyby toho bylo méně?

Nebylo, samozřejmě. Radost může udělat cokoli, i to, co považujete za 
hloupost, drobnost. Podstatné jsou jiné věci než dárky za tisíce. Pohodu 
Vánoc tvoří lidé, ne věci. A nejen pohodu Vánoc. 

Proto vám přeji, aby nový rok byl nejen šťastný a úspěšný, abyste v něm 
měli hodně zdraví, více pohody než nepohody, ale také aby v něm byla 
skromnost a umění radovat se i z maličkostí. Z těch maličkostí je totiž 
celý náš život. 

Jan Bro�ek, starosta města
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Rekapitulace usnesení ze zasedání
Zastupitelstva města Černovice konaného

dne 1. listopadu 2017

Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
• poskytnutí místnosti pro uložení historických předmětů a pro činnost TJ 

Sokol Černovice – tzv. výborovny, v budově sokolovny čp. 341 v Čer-
novicích, Svatavská ul., formou výpůjčky TJ Sokol Černovice na dobu 
neurčitou
• nákup nosného sypače za traktor od fi rmy BEST Jindřichův Hradec
• dodatek smlouvy č. 3 se ZUŠ Kamenice nad Lipou
• smlouvu o zřízení věcného břemene č.: JH-014330044869/008
• ZÁMĚR prodeje částí pozemků p. č. 250/1 a 250/2 v k.ú. Černovice 

u Tábora
• ZÁMĚR prodeje pozemků p. č. 2085/12, 2085/13 a 2085/14 v k.ú. Čer-

novice u Tábora
• pronájem pozemků č. 61/2 a 1341 v k.ú. Dobešov u Černovic pí Mgr. Va-

nické
• pořadí žadatelů pro nabídnutí uvolněného bytu č. 8 v DPS Černovice, 

dle přílohy tohoto usnesení
 
Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
• odvolání pana Václava Pěnky proti územnímu rozhodnutí na rekon-

strukci Mariánského náměstí
• rozpočtové opatření číslo 14
• zprávu o dílčím přezkoumání hospodaření města v roce 2017
 
Zastupitelstvo města Černovice stanovuje:
• cenu za dlouhodobý pronájem zahrádek a podobných zabraných pozem-

ků města na 2,- Kč/m2 ročně s tím, že minimální výše ročního nájemné-
ho je 50,- Kč
• ceník za poskytnutí prostor sokolovny:

Pro místní spolky 
a subjekty:

výpůjčka sálu bezplatně,
pořadatel uhradí ¼ nákladů na topení a 100 % 
nákladů na vodu a elektřinu
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Pro ostatní pořadatele: pronájem sálu za 1.000,- Kč,
pořadatel uhradí 100 % nákladů na topení, vodu 
a elektřinu

Pro vlastní akce města, 
ZŠ a MŠ, ZUŠ

zdarma

O odlišných podmínkách pro poskytnutí prostor může rozhodnout za-
stupitelstvo města.
 

Zastupitelstvo města Černovice pověřuje starostu:
• zajištěním průzkumu pro nalezení nových vodních zdrojů v oblasti Ry-

tova
 
Zastupitelstvo města Černovice nesouhlasí:
• s prodejem pozemku a schvaluje ZÁMĚR pronájmu pozemku p. č. 265/2 

v k.ú. Černovice u Tábora

Rekapitulace usnesení ze zasedání
Zastupitelstva města Černovice konaného

dne 6. prosince 2017

Zastupitelstvo města Černovice schvaluje:
• 1) prodej pozemků p. č. 2085/12, 2085/13 a 2085/14 v k.ú. Černovice u Tá-

bora paní Kateřině Urbanové za cenu v místě obvyklou 350,- Kč/m2

• nákup pozemků p.č. 2085/31, 2085/32, 2085/34, 2085/41, 2161/3, 2218 v k.ú. 
Černovice u Tábora od pana Vladislava Dlouhého za cenu 200 Kč/m2

• ZÁMĚR prodeje pozemku p. č. 1478 v k.ú. Benešov
• ZÁMĚR prodeje pozemku p. č. 16/2 v k.ú. Benešov
• ZÁMĚR prodeje pozemku p. č. 12/3 a části pozemku p. č. 1469/27 v k.ú. 

Benešov
• ZÁMĚR prodeje části pozemku p. č. 1469/8 v k.ú. Benešov
• ZÁMĚR prodeje pozemků p. č. 30/3 a 30/4 v k.ú. Benešov, za podmín-

ky odkoupení pozemků p. č. 1472/1 a 1472/2 v k.ú. Benešov městem 
Černovice
• prodej části pozemků p. č. 250/1 a 250/2 v k.ú. Černovice u Tábora za 

cenu obvyklou 50 Kč/m2 společnosti E.ON Distribuce, a.s.
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• proplacení materiálu na opravu chodníku u bytového domu č.p. 554
• prodej pozemků p. č. st. 901/2 (pod bytovým domem čp. 720), st. 787 (pod 

bytovým domem č.p. 557), st. 790 (pod bytovým domem č.p. 554), části 
pozemku p. č. 2715 a části pozemku č. 2713/2 v k.ú. Černovice u Tábora 
stavebnímu bytovému družstvu Pelhřimov za cenu 50 Kč/m2, za součas-
ného zřízení věcného břemene inženýrských sítí pro město Černovice
• ZÁMĚR pronájmu pozemků p. č. st. 788 a st. 789 v k.ú. Černovice u Tá-

bora, výše nájemného 35 Kč/m2 a rok
• poskytnutí dotace ve výši 5000 Kč pro Středisko rané péče SPRP, po-

bočku České Budějovice
• poskytnutí dotace farní Charitě v Kamenici nad Lipou na rok 2018 ve 

výši 25.000 Kč
• uzavření smlouvy s fi rmou ICOM transport a.s. o kompenzaci nákladů 

na lince 350 440
• uzavření smlouvy o věcném břemeni č.: JH-014330033474/001 s fi rmou 

E.ON Distribuce, a.s.
• příspěvek na účast žáků MŠ a ZŠ v projektu „Děti do bruslí“ ve výši 

10.000 Kč na zajištění ledové plochy a každému žáku 250,- Kč na kur-
zovné

 
Zastupitelstvo města Černovice bere na vědomí:
• návrh rozpočtu na rok 2018
• nabídky uchazečů na studii, prověřující možnosti rekonstrukce objektu 

sokolovny, a pověřuje starostu přípravou dalšího kola jednání s uchazeči
• výsledek výběrového řízení na další etapu rekonstrukce kostela sv. 

Martina v Dobešově a pověřuje starostu podpisem smlouvy s fi rmou 
M BUILD s.r.o.
• rozpočtová opatření č. 15, 16 a 17
• informaci Katastrálního pracoviště Pelhřimov o nesouladu v údajích 

katastru nemovitostí a souhlasí s opravou zápisu v katastru nemovitostí 
u pozemku 175/6 v k.ú. Černovice u Tábora, který je chybně evidován 
na LV č. 10001

 
Zastupitelstvo města Černovice přesouvá:
• další projednání bodu Nákup vybavení na sokolovnu na některé z příš-

tích jednání
• další projednání bodu Řešení nedostatku vody v místní části Rytov na 

některé z příštích zasedání
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Zastupitelstvo města Černovice pověřuje starostu:
• jednáním s římskokatolickou církví o bezúplatném převodu věže na 

Mariánském náměstí, včetně pozemku pod věží, do majetku města
•  jednáním o koupi bývalého lihovaru
 
Zastupitelstvo města Černovice revokuje své usnesení číslo 148/17 ná-
sledujícím způsobem:
Původní znění usnesení:
Zastupitelstvo města Černovice schvaluje
1. prodej pozemků p.č. 1304/1 a 1304/2 v k.ú. Černovice u Tábora manže-

lům Ludmile a Petrovi Nymburským, za cenu obvyklou 30,- Kč/ m2,
2. koupi pozemku p.č. 3543 v k.ú. Černovice u Tábora od manželů Nym-

burských, za cenu 49.296,- Kč.
Nové znění usnesení:
Zastupitelstvo města Černovice schvaluje
1. prodej pozemků p.č. 1304/1 a 1304/2 v k.ú. Černovice u Tábora manže-

lům Ludmile a Petrovi Nymburským, za cenu obvyklou 30,- Kč/ m2,
2. koupi pozemku p.č. 3543 v k.ú. Černovice u Tábora od manželů Nym-

burských, za cenu 92.970,- Kč.

Významné investice města a rozpočet 
na rok 2018

Město bude podle plánu hospodařit s rozpočtem ve výši 37 600 610, 
s plánovaným defi citem ve výši 1 165 610. Tyto peníze vezmeme z úspor 
z minulých let.

Proces schvalování rozpočtu je zvláštní – umožňuje zahrnout jen po-
ložky, které jsou smluvně zavázány, ale již nyní víme, že nám budou na 
účet převedeny peníze z dotací (nákup traktoru, kostel v Dobešově), takže 
doufám, že rozpočet nebude ztrátový, ale přebytkový.

Počítáme s významnými výdaji dle následujícího seznamu. Vše se sa-
mozřejmě může ještě změnit – a také se změní, nelze naplánovat, kolik 
bude co přesně stát.

Pokud začneme s náměstím, zařadí se tam výdaje na rekonstrukci (a pů-
jde o milionovou položku). Nemělo by to ohrozit ostatní výdaje, protože 
na náměstí máme zvláštní fi nancování pomocí úvěru.
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Z těch ostatních věcí – významné částky jdou do veřejného osvětlení ve 
Svatavě a Benešově, zcela určitě letos dokončíme opravu vodovodu ve Stří-
teži, doděláme asfalty na Lokálce. Již v lednu začnou práce na kostele v Do-
bešově, pokud Výchovný ústav bude stavět nové pavilony V Hati, musíme 
tam vyměnit i část vodovodu, kanalizace i asfaltu. Počítáme s projektem na 
sokolovnu, opravou naší ČOV i novou fasádou na bývalé škole v Benešově.

Jan Bro�ek
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Cenzura zpravodaje?

Většina z vás dostala do schránek článek, který napsal pan Kovan-
da a který jsem nechtěl do zpravodaje zařadit. Jsem rád, že ho poslal do 
schránek i s mým vyjádřením:

Dobrý den, pane Kovando,
V tomto čísle zpravodaje nevyjde Vá� článek �také jsem ne-
jásal�. Jeho vydání jsem zakázal já a to z důvodu, �e pí�ete 
zavádějící informace, sni�ujete tak úroveň na�eho časopisu 
a městu jeho vydání u�kodí.
Soustřeďte se raději na svoji práci v zastupitelstvu, podobné 
články u� Vám vydávat nebudeme.
Jan Bro�ek

Za tímto vyjádřením si stojím. Co by si asi pomyslel dejme tomu lékár-
ník, který by si otevřel lékárnu v Černovicích a pak se dočte ve zpravo-
daji od zastupitele města (!), že při slavnostním otevření lékárny nejásal, 
lidé odešli zklamáni a pan lékárník vlastně má být rád, že nám může pro-
dávat léky (a měl by se nám skoro omluvit, že mu to tak dlouho trvalo). 
Jistě bude spokojený, našemu městu to pomůže a další zájemci o investice 
u nás se jen pohrnou. 

To byl hlavní důvod, proč jsem nechtěl, aby článek pana Kovandy vyšel 
v obecním časopise. 

Více psát nebudu, abych sám úroveň časopisu nepoškozoval. Kdo má 
trochu přehled o tom, co se děje ve městě i v celém státě, snadno odhalí, 
které věci jsou v článku pana Kovandy pravda a co je hloupost. 

Své články se vždy snažím psát pozitivně – protože jsem optimista. Sta-
rosta by měl záležitosti města řešit s chutí a vidět cíl, kam se chce dostat. 
Spory a hádky nás k tomu cíli nepřibližují. Nikdo není zvědav na žabomyší 
války zastupitelů, důležité je, zda se daří zlepšovat život v našem městě.

Jan Bro�ek, starosta

Citát
Všechny léky z apotéky nepomohou více, pokud, jak to určil osud, 

dohořela svíce.
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Proč se pokácely stromy na náměstí

Mnoho lidí se ptá, proč se musely stromy na Mariánském náměstí poká-
cet. Chápu, že to pro řadu z vás byl šok a určitě ještě více občanům bylo 
stromů líto.

Možná vás to překvapí, ale mně je jich také líto. Mám stromy rád a pokaž-
dé, když město připravuje nějaký projekt, vždy je v něm náhradní výsadba, 
pokud to je možné. Všichni víte, že chceme náměstí opravit. Z gruntu, od 
základů. Všude bude nový vodovod a kanalizace, tentokrát oddělená, tedy 
zvlášť splašky a zvlášť dešťová voda. Velká část náměstí se bude nově dláž-
dit, obrubníky, zeleň, kanalizační šachty, parkování – vše bude trochu jinak. 
Nebude to velká změna, revoluce, ale přece jenom, jde o změnu. 

Stromy by stavbu nové kanalizace, vodovodu i všeho ostatního nemoh-
ly přežít. Porušili bychom kořeny a to by stromům rozhodně nepomohlo, 
nakonec by byly nebezpečím pro své okolí. Sami si možná dobře pama-
tujete, že stromů bývalo na náměstí podstatně více – jenže jejich stav už 
nebyl nejlepší a při kácení některé dokonce spadly samy, stačilo je zapřáh-
nout za traktor.

Kácení je součástí příprav na opravu. Kácet můžeme jen v době vege-
tačního klidu, a to je nyní. Zatím ještě stavět nemůžeme – krajský úřad 
sice zamítl stížnost pana Pěnky a potvrdil naše územní rozhodnutí, ovšem 
musíme ještě získat stavební povolení.

Pamatujete si na stromy v Nádražní ulici? V Dobešovské? Byly tam, po 
kácení jsme vysadili nové, ulice jsou opravené a určitě budete souhlasit, 
že vypadají lépe. Uvidíte, že naše náměstí bude také krásné – nejdříve tak 
za dva roky, ale dočkáme se ho. I s novými stromy, protože na naše ná-
městí určitě stromy patří, aby mu byly ozdobou alespoň dalších sto let. 

Jan Bro�ek

VOLBA PREZIDENTA ČESKÉ REPUBLIKY

se uskuteční ve dnech 12. a 13. ledna 2018. Hlasování proběhne v pátek 
12. 1. 2018 od 14:00 do 22:00 hod. a v sobotu 13. 1. 2018 od 8:00 do 14:00 
hod. Volební místnosti budou opět umístěny v budovách MěÚ Černovice 
(volební okrsek č. 1), víceúčelové zařízení (KD) Dobešov (volební okrsek 
č. 2) a bývalá škola Benešov (volební okrsek č. 3). 
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Město Černovice
STATISTIKA ZA ROK 2017

Přehled o počtu obyvatel:
počet obyvatel k 1. lednu 2017: 1700
narození: 10
přihlášení: 50
odhlášení: 30 
úmrtí: 20  
počet obyvatel k 31. 12. 2017: 1710 
Z toho Černovice 1388, Benešov 59, Dobešov 111, Panské Mlýny 10, Rytov 
21, Střítež 9, Svatava 47, Vackov 20, Vlkosovice 45 obyvatel. 
Sňatky: 5 Rozvody: 2 
Sňatky uzavřené ve správním obvodu Černovice: 21

H. �irmarová, matrika

Hlasovací lístky budou voličům dodány nejpozději 3 dny před prvním 
dnem voleb, volič je může obdržet také přímo ve volební místnosti. 

 Volič, který se ze zdravotních důvodů nemůže dostavit do volební míst-
nosti, může požádat, aby ho členové okrskové volební komise navštívili 
s přenosnou volební schránkou. Požádat lze předem na MěÚ Černovice 
– tel. 565 492 102, nebo ve dnech voleb přímo okrskovou volební komisi.

Volič, který chce hlasovat mimo místo svého trvalého pobytu, může po-
žádat o vydání voličského průkazu, který mu umožní hlasovat v kteréko-
liv volební místnosti na území ČR nebo na zastupitelském úřadě ČR v za-
hraničí. Žádost o voličský průkaz lze podat příslušnému úřadu osobně 
do středy 10. 1. 2018 do 16:00 hodin, nebo v listinné podobě s úředně 
ověřeným podpisem voliče s doručením na úřad nejpozději v pátek 
5. 1. 2018, anebo v elektronické podobě prostřednictvím datové 
schránky s doručením na úřad nejpozději v pátek 5. 1. 2018.

Případné II. kolo volby prezidenta proběhne ve dnech 26. a 27. ledna 
2018, hlasovací lístky pro II. kolo obdrží volič přímo ve volební místnosti.

Aktuální informace k volbám najdete na úřední desce MěÚ Černovice 
a také na internetové stránce www.mestocernovice.cz.

Mgr. Jarmila Kořínková, tajemnice MěÚ Černovice
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Zprávy ze základní školy
ZŠ Černovice oznamuje, že nové webové stránky školy 

jsou již v provozu.

Mikulášská besídka 
Dne 5. prosince 2017 jsme uspořádali tradičně jako devátá třída Mi-

kulášskou besídku pro první stupeň, kam jsme pozvali i děti z Domo-
va Kopretina. Pro děti byla připravená bohatá tombola a ve slosování se 
daly vyhrát i takové ceny jako volné rodinné vstupenky do Vodního ráje 
do Jihlavy, krásné přírodní svícny nebo terárium pro zvířátko. Zajištěno 
bylo také bohaté pohoštění, sladké i slané dobroty a párek v rohlíku. Na 
besídce vystoupil dramatický kroužek pod vedením paní učitelek Kristý-
ny Novákové a Andrey Žemličkové s krásnou vtipnou čertovskou pohád-
kou a děvčata z tanečního kroužku od paní učitelky Terezy Brožkové nám 
zatančila na veselou energickou písničku. Každá třída měla připravenou 
od Mikuláše nadílku, kterou si také musela vysloužit nějakým tanečkem 
či písničkou. Hodní žáci byli od andílků pochváleni a ti zlobivější zase od 
čertů pokáráni. Děti si mohly s čerty zařádit i zatančit, nebo se zúčast-
nit nějaké soutěže. Ani učitelé nebyli ochuzeni, museli zazpívat písničku 
a pak také dostali „uhelnou“ odměnu :). Celou akci nám zvučil a osvětlo-
val pan Valouch, jemu patří velké poděkování, protože díky jeho pomoci 
bylo všechno lépe vidět i slyšet. (Pomohlo i to, že se celá akce přesunula 
na sokolovnu). Také bychom jako třída chtěli poděkovat našim mamin-
kám za podporu a občerstvení, všem sponzorům, kteří nám do tomboly 
něco přispěli (paní Souchové ze zeleniny, panu Kučerovi z drogerie, paní 
Míkové z trafi ky, paní Koblicové, fi rmám Flop a Opeko), a hlavně naší 
paní učitelce třídní, která všechno zorganizovala. Moc jsme si to všichni 
užili a doufáme, že vy také. Děkujeme!!!

Sára z 9. třídy

Vánoční jarmark
14. prosince se v naší škole konal tradiční vánoční jarmark, tentokrát 

pod názvem ČESKÉ VÁNOCE. Na návštěvníky zde opět čekal živý Bet-
lém (v podání žáků 7. ročníku), výrobky žáků školy, kavárna či čajovna, 
ve které si mohli odpočinout a popovídat s přáteli. V jídelně probíhalo pod 
vedením paní učitelky Pechkové vánoční tvoření.
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Děti z kroužku francouzského jazyka si připravily krátké vystoupení 
a dramatický kroužek všechny naladil na vánoční notu pásmem hraných 
koled. V tělocvičně pak někteří žáci předvedli své sportovní dovednosti 
v programu nazvaném „Co dovedeme“.

�áci 7. ročníku

Kroužek vyšívání na vánočním tvoření ve Vlasenici
Děvčata z kroužku vyšívání navštívila vánoční tvoření, kde prodávala 

vyšívané hvězdy a papírová přáníčka. Ukazovala postup vyšívání a každý 
si pak mohl pod dohledem děvčat své přáníčko sám vyšít.

Marcela Vránková

Vánoční návštěva v kostele
Vánoční atmosféru si děti navodily návštěvou kostela, ve kterém nás 

kostelník pan Jirák přivítal a provedl vánočně vyzdobeným kostelem. 
Děti tam zahrály na fl étny a zazpívaly vánoční koledy.

Vánoční čtení v knihovně
Tradiční předvánoční akcí ŠD byla beseda s paní Šenoltovou z městské 

knihovny, která dětem četbou z knih přiblížila atmosféru Vánoc.
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Jaroslava Seidlová a Marcela Vránková

Projektový den
Každý školní rok je jeden výukový den věnován tématu „Ochrana člo-

věka za mimořádných událostí, požární ochrana a praktická první po-
moc“. Pro žáky II. stupně nastal tento den 15. listopadu 2017.

Dvě hodiny jsme probírali nejrůznější mimořádné situace a jak se při 
nich zachovat. Zkoušeli jsme si i obléct člověka, který by se nenadále oci-
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tl v nějakém zamořeném prostředí – tzv. improvizovanou ochranu. To nás 
moc bavilo. Další dvě hodiny jsme si povídali o požární ochraně. Ale ne-
bylo to jenom povídání. Na konci hodiny nás čekal test. Musíme přiznat, 
že se nám nezdál ani trochu lehký.

Další část byla tradičně věnována praktické první pomoci. Rozdělili 
jsme se na skupiny a na jednotlivých stanovištích jsme podle svých schop-
ností plnili zadané úkoly. Týkaly se ošetření nejrůznějších zranění. Mu-
seli jsme si poradit s omrzlinou i spáleninou, zastavovali jsme krvácení, 
prováděli jsme masáž srdce, přivolávali jsme záchranku… Tentokrát nám 
přišlo, že to nebylo tak těžké.

Jedno stanoviště připravili i místní hasiči. Zopakovali jsme si, jak se 
chovat při požáru a mohli jsme si vyzkoušet spouštění na lanech. To ba-
vilo hlavně kluky.

Aktivity během dne nás bavily. A určitě to nebylo kvůli tomu, že od-
padla běžná výuka.

Leona Hronková, Matěj Čekal, 8. třída

Děti s rodiči v divadle
Pro více než dvě desítky našich žáků a jejich rodiče či příbuzné byl ve 
čtvrtek 9. listopadu 2017 uspořádán zájezd do táborského divadla na ve-
černí pohádkové představení Kráska a zvíře. Herci Východočeského di-

vadla Pardubice nás 
zaujali ztvárněním 
starého francouzské-
ho příběhu, který pře-
básnil František Hru-
bín. Poetický příběh 
o dobru, zlu a lásce, 
kde nechyběl ani hu-
mor, doplnil písňový-
mi texty zpěvák Mi-
chal Hrůza. 

Představení se všem 
zúčastněným líbilo 

a věříme, že brzy zase budeme mít možnost vyjet za nějakým podobným 
zážitkem.

M. Kok�teinová
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Žáci 8. a 9. třídy si připomněli 75. výročí transportu Židů z Černovic
V pátek 10. listopadu 2017 přijali pozvání na naši školu pan Michal 

Arend se svojí sestrou a pan Jiří Turek, aby si společně s žáky připomněli 
události, které Černovice zasáhly během druhé světové války i po ní. Žáci 
měli možnost vyslechnout příběh o místních rodinách a jejich životech 
v našem městě. O bývalých sousedech, známých a kamarádech, kteří zmi-
zeli v listopadových dnech roku 1942 a již se do svých domovů nevrátili. 
Dostatečný čas byl věnován i dotazům a diskuzi o tom, co můžeme udělat 
my pro to, aby k podobným tragickým událostem již nemuselo dojít.

Mgr. Marta Leblová

Vzdělání a řemeslo České Budějovice
Ve čtvrtek 23. listopadu 2017 se v Českých Budějovicích konala na vý-

stavišti burza škol nejen Jihočeského kraje. My jako deváťáci s paní učitel-
kou Brožkovou jsme se rozhodli, že tam pojedeme nachytat inspiraci pro 
výběr středních škol. Celý areál byl zaplněn různými školami, které se nám 
postupně představovaly. Skoro každá škola měla nějakou praktickou ukáz-
ku, abychom měli přehled, co všechno se u nich můžeme naučit. Vždy ten 
obor představovali samotní žáci, kteří ho navštěvují. Kadeřnice nás mohly 
učesat, mohli jsme si ušít polštářek, ochutnat plno dobrot, vyzkoušet počí-
tačovou hru, podívat se na ukázky truhlářů, kovářů či poslechnout si před-
nášku v anglickém jazyce přednášenou žáky z jazykového gymnázia. Po 
asi čtyřech hodinách jsme odcházeli s pocitem, že už možná víme, jakou 
školu si máme zvolit a na co vlastně máme sílu. Myslíme, že nám to vážně 
pomohlo. Tak snad se na nějakou tu školu dostaneme. Držte nám palce!!

Děvčata z 9. třídy

Okresní kolo ve fl orbalu
Dne 7. listopadu 2017 se zúčastnili žáci naší školy okresního kola ve 
fl orbalu starších žáků v Pelhřimově. Hrálo se ve čtyřech skupinách po 
čtyřech družstvech. Pouze vítěz postupoval do fi nále. V prvním zápase 
turnaje jsme nastoupili proti ZŠ Nový Rychnov a po dobrém výkonu vy-
hráli 6 : 0, když po dvou gólech dali J. Kos a J. Hromadník, jeden přida-
li F. Vondráček a Z. Zíka. Ve druhém, dramatickém utkání, jsme přehrá-
li ZŠ Humpolec Hradská 2 : 1, když oba góly vstřelil J. Kos. Další zápas 
jsme nastoupili proti ZŠ Na Pražské Pelhřimov, pozdějšímu vítězi celého 
turnaje. Tento zápas rozhodoval o postupujícím do fi nále. ZŠ Na Pražské, 
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složená z hráčů hrajících fl orbal za Pelhřimov, nás přehrála 4 : 0. Do zá-
pasu jsme vstoupili velmi dobře. Nevyužili jsme dvě stoprocentní gólové 
šance. Po prvním inkasovaném gólu jsme otevřeli hru a postupně skóre 
narostlo až na 4 : 0. Výsledek znamenal konečné 2. místo ve skupině. 

Turnaje se zúčastnili brankář Tadeáš Hadrava, v poli Ondra Hodina, 
Jirka Kos, Filip Vondráček, Honza Hromadník, Vojta Filípek, Vítek Ško-
da a Zdeněk Zíka.

Dne 31. října 2017 se zúčastnili žáci naší školy okresního kola ve fl orba-
lu mladších žáků v Pelhřimově. Hrálo se ve čtyřech skupinách po třech. 
Pouze vítěz postupoval do fi nále. V prvním zápase turnaje jsme nastou-
pili proti pozdějšímu vítězi celého turnaje ZŠ Krásovy domky Pelhřimov. 
Prohra 1 : 5 nás prakticky vyřadila z boje o postup do fi nálové skupiny. 
Gól vstřelil M. Fučík. Ve druhém zápase se ZŠ Nová Cerekev jsme podali 
velmi nedisciplinovaný výkon a podlehli 2 : 3. Oba góly vstřelil T. Pravda. 
Tento výsledek znamenal konečné 3. místo ve skupině. 

Turnaje se zúčastnili brankář Adam Římal, v poli Petr Horáček, Lukáš 
Vaníček, Tomáš Pravda, Martin Fučík, Lukáš Kučera, Tomáš Krajc a Voj-
ta Dvořáček.

Děkujeme všem zúčastněným za reprezentaci školy.
J. Hadrava



17

Foto Popis Adresa Kontakt cena
Město Černovice nabízí 

k prodeji parcely pro 
rodinné domy. 

Parcely od 720 do 1200 m2, 
přípojky vody, elektřiny, 

kanalizace a plynu, 
asfaltová silnice. 

Východní 
část 

Černovic 
ve směru 

od Svatavy/
Věžné

Podatelna města 
Černovice

Mariánské náměstí 
718 394 94 Černovice

posta@mestocernovice.cz
565 492 102

350 Kč /m2, 
pokud dojde 
ke kolaudaci 

stavby do 3 let 
od prodeje, pak 

250 Kč/m2.

Prodej stavebních parcel

Čerti na objednávku

Loňský pátý prosinec opět patřil našim čertům na objednávku. Je to 
milá tradice, která se ujala cca před pěti lety a každý rok přibývá rodin, 
které si čertíky, Mikuláše a andílky, objednají. Rodin je již přes dvacet, 
proto jsme rozděleni do dvou skupin, abychom stihli vyřídit všechny ob-
jednávky včas. Navštívili jsme i ordinace p. zubaře MUDr. Miletína, viz 
foto… Tradiční zakončení naší cesty je u obyvatel Domu s pečovatelskou 
službou, které potěšíme malou nadílkou a vždy se mezi ně velmi těšíme. 

Přejeme všem milým lidem šťastný a spokojený rok 2018 a těšíme se, 
že se ve zdraví budeme i nadále setkávat při našich akcích. 

Za ČS� Černovice Iva Vo�ahlíková
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Vzpomínka na pana Josefa Záhoru – kapelníka 
Černovické dechovky

Mám-li něco napsat o našem nedávno zesnu-
lém kapelníkovi, panu Josefu Záhorovi, musím 
se stručně zmínit o celé existenci naší Černovic-
ké dechovky.

Vznik této kapely se ofi ciálně datuje k roku 
1933, kdy ji založil p. Ferdinand Krejčí z Do-
bešova, který sám naučil hrát spoustu mladých 
muzikantů, kteří ještě dnes vzpomínají na jeho 
svérázné výchovně vzdělávací metody. Takže 
díky němu měla dechová hudba na Černovicku 
po dlouhá léta širokou členskou základnu. Jeho 
pokračovatelem byl p. Antonín Lippert, který 
s Černovickou dechovkou pak dlouho spolupra-
coval až do své nedávné smrti. Dalším dlouhole-
tým kapelníkem naší dechovky byl p. František 
Sviták a p. Jiří Kukačka, který zavedl pravidelné 
zkoušky, byl ve svém působení pedantský a při-
rozeně důsledný. Každý si musel to své doma 
nacvičit, na zkoušce správně zahrát a pak, by-
lo-li třeba, procvičoval i jednotlivé skupiny ná-
strojů, dokud nebyl spokojen. Za jeho působení 
jsme měli pět výjezdů do Švýcarska – družební-

ho Biglenu a účastnili jsme se různých festivalů dechovek.
Pan Josef Záhora, který už od jinošských let až dosud s naší dechovkou 

hrál těžký heligon nebo tubu, byl tedy po dobu 12 let naším pátým kapel-
níkem, což je za 84 let existence kapely poměrně malé číslo.

Náš bývalý kapelník sám byl obyčejný člověk, zemědělec z osady Zou-
bek nedaleko vesničky Křeč, dlouholetý velitel křečských požárníků-ha-
sičů, poctivec se srdcem na dlani. Ve svém konání byl velmi cílevědomý 
a dovedl své záměry přes rozmanité obtíže vždy dotáhnout do zdárného 
konce. Za jeho šéfování jsme se zúčastnili dalších různých festivalů de-
chovek a podařila se natočit dvě CD, tzv. cédéčka, z nichž slýcháme naše 
skladby v jihočeském rozhlase, nebo DVD nosič, a proto se Černovická 
dechovka občas objevuje i na TV Šlágr.

pan Josef Záhora
30. 10. 1942�11. 12. 2017
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Pepa vedl k muzice i své děti. Syna Josefa – nadějného křídlováka, kte-
rý v r. 2000 tragicky zahynul, dalšího syna Pavla, který s námi hraje na 
baskřídlovku a také na tubu/heligón, i vnuka Jirku, který už je také plat-
ným členem v naší dechovce s trombonem v doprovodu.

Všichni tito zmínění pánové kapelníci se o dechovku vzorně starali, 
každý po svém, jak nejlépe dovedli. Staří muzikanti postupem let odchá-
zeli, a i když byla naše dechovka několikrát v krizi, všichni tito pánové 
kapelníci ji dovedli probudit k dalšímu životu. 

Teď stojíme opět před problémem najít v našich řadách pokračovatele, 
který bude kráčet ve šlépějích předchozích pánů kapelníků a naši Černo-
vickou dechovku v dnešní počítačové době nenechá zahynout. Před Váno-
cemi na tradičním výročním posezení našich muzikantů a zpěvaček jsme 
se rozhodli pro p. Jaroslava Řeháčka, našeho křídlováka. U kapely už hra-
je 15 let, známe ho jako pracovitého a zodpovědného člověka, což ukázal 
svým dlouholetým působením u černovických hasičů i angažovaností při 
různých veřejných akcích v našem městě.

Uběhlo něco málo přes dva měsíce, kdy byl s panem Záhorou natočen 
pro jihočeský rozhlas rozhovor u příležitosti jeho 75. narozenin, které jsme 
s ním oslavili. Tady je vidět, jak je lidský život křehký… Na jeho pohřbu ve 
Křeči se sešel velký počet smutečních hostů, přátel z vesnice i okolí, hasičů 
místních, ale i od jinud a také hodně muzikantů z okolních kapel.

Nyní snad se na nás dívá z toho muzikantského nebe a sleduje, jak to 
tady povedeme dál. Čest jeho památce!

Za Černovickou dechovku Miroslav Valek

Tip na knihu

Zajímavým čtením je kniha Jakuba Rolanda (píše 
pod pseudonymem) Čas lásky, čas pomsty.

Drama šesti mladých lidí, jejich osudy a způsob po-
hledu skrze každého účastníka knihy zvlášť, upoutá 
čtenáře už od prvních stránek.

Nechybí láska, sex, humor, napětí. 
Jedná se o oddechové čtení, které vám zkrátí zatím 

ještě dlouhé večery.
J. Fauová
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Kdo chce, hledá způsoby…

Upřímně rozzlobená známá mě překvapila dotazem, jestli jsem četla 
„pamfl et“, který se objevil v poštovních schránkách některých občanů 
Černovic a přilehlých obcí. V naší schránce nic nebylo (proč, jsme také 
občané Černovic), ale zapátrala jsem a letáček jsem získala. Nechci kri-
tizovat, že pisatel srovnává například lékařskou péči v Pacově a v Černo-
vicích včetně dostupnosti lékáren – počtem obyvatel a postavením měs-
ta Pacov, coby obce II. stupně, je na tom určitě lépe než Černovice, spíš 
mě zaráží, že dopis psal dlouholetý zastupitel města, porevoluční staros-
ta. Copak si neuvědomuje, že kdyby zastupitelé v Pacově zasedali, jednali 
a rozhodovali tak jako u nás v Černovicích, tak by určitě nebyli tak úspěš-
ní? Naši zastupitelé z ODS si zřejmě vzali příklad z politiků (nebo to má 
ODS přímo ve stanovách?) a jsou stále v opozici, uplatňují při rozhodová-
ní nulovou toleranci, obstrukce a podobné vymoženosti. Snad zastupitelé 
skládají slib, kde se zavazují pracovat ve prospěch občanů, a proto je také 
občané volí. Jestli někdo čte zápisy ze zasedání zastupitelstva města, musí 
si připadat jako v Kocourkově. Připomínky typu: neměl jsem podklady…, 
je třeba ještě…, nevěděl jsem…, neviděl jsem…, Svatavskou ulici teď ne-
opravovat, tak jakou? nevím, ale Svatavskou ne…. svědčí buď o nezájmu 
o práci zastupitele a nevážení si svého mandátu od občanů, nebo o úmyslu 
zabránit starostovi v jakékoliv činnosti ve prospěch města a nás všech. Jak 
je možné, že vystudovaný stavební inženýr neví, že k realizaci projektu na 
opravu náměstí je třeba hluková studie? Jak to, že dva inženýři ekonomie 
neví, že stálé odkládání rekonstrukce náměstí a stále opakovaná „byro-
kratická kolečka“ vedoucí k realizaci přestavby náměstí nás stojí peníze. 
Peníze, které by se mohly využít třeba k přípravě ordinace pro dětského 
lékaře. Lidová moudrost praví „kdo chce, hledá způsoby, kdo nechce, hle-
dá důvody“. A mně se zdá, že se některým zastupitelům nechce pracovat. 
A argumenty, že „naše děti musí k lékaři i s doprovodem dojíždět…“ je 
brnkáním na citlivou duši čtenářů, ale naše děti třeba už třetím rokem ne-
musí dojíždět do hudební školy a nemusí vůbec dojíždět do školy, protože 
naštěstí nebyla zrušena, jak kdysi pisatel článku navrhoval.

Ještě malá poznámka k výčtu oslav s pohoštěním. Pohoštění se také po-
dávalo při výsadbě stromů v Nádražní ulici. Nevím, v jakém roce to bylo, 
ale určitě bylo před nějakými volbami. Jak jinak, že?

Marta Laudátová
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Já jsem také nejásal

Před vánočními svátky jsem nalezl v poštovní schránce list papíru for-
mátu A5 nadepsaný „Neotištěný článek“. Prvotně jsem se domníval, že se 
jedná o upoutávku na nějakou silvestrovskou taškařici. Teprve po přečtení 
jsem zjistil, že se bohužel nejedná o žádný humor, ale smutný text, který 
mne přinutil napsat tento článek.

Autor textu se dovolává svého práva vyjadřovat své názory a postoje 
k dění v Černovicích. K tomu má bezesporu právo. Co je však zarážející, 
že se jedná o městského zastupitele. Logicky se nabízí první otázka: jakým 
způsobem uplatňuje svá práva na jednáních zastupitelstva. To jsou mu tato 
práva upírána? Nemá snad možnost své názory při projednávání jednotli-
vých případů sdělovat? Nebo nehodlá respektovat vůli většiny? Pokud je mi 
známo, je příslušníkem politické strany, jejíž zakladatel přes vzor arogance 
a mužské ješitnosti respektoval jednu významnou zásadu: �Ačkoliv s mno-
ha zákony nesouhlasím, respektuji vůli vět�iny a podepí�i je!�

Značnou část svého textu autor věnuje obnovené lékařské službě v Čer-
novicích. Kriticky se vyjadřuje již k nemožnosti zaregistrovat se v den slav-
nostního otevření ordinace. Vzpomínám si, že na pozvánce byla uváděna 
možnost změření hladiny cukru, tlaku ad., tedy praktických činností roz-
hodně vhodnějších dané příležitosti, než administrativě. Způsob registrace 
byl uveden v dlouhém předstihu na vstupních dveřích budovy ZD. Pozván-
ka na otevření ordinace s kontaktem a provozní dobou byla rovněž uveřej-
něna v časopise Černovicko č. 4 (str. 7) červenec-srpen. Pokud autor nejásal 
a postrádal podrobnější návod na registraci, měl od července, kdy byl ča-
sopis distribuován, dostatek času, jak na situaci upozornit. Také poznámka 
o otevírání ordinace před krajskými volbami kombinovaná s připomenutím 
otevírání dětského hřiště r. 2014 před komunálními volbami se jeví jako ne-
patřičná. Bohužel, autor si asi neuvědomil, že v České republice se konají 
nějaké volby každý rok, takže jakákoliv činnost se zákonitě musí odehrávat 
před nimi. Pravděpodobně i tento můj článek patří do stejné kategorie a píši 
ho se záměrem, že bude uveřejněn před prezidentskými volbami.

Další kritika se nese na zajišťování provozu ordinace, např. primáře, 
vrchní sestry a další, nemluvě o režii. Pak se ale divím, proč kritizuje na 
jiných místech dlouhodobou absenci lékaře ad. Vždyť žádný lékař – žád-
ná režie. Snad by mohla nějaká vzdělávací společnost za fi nance EU uspo-
řádat kurz „Sám sobě doktorem!“ 
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V jiné části autor kritizuje i jinou činnost, resp. nečinnost v Černovicích 
a za příklad dává Kamenici n. Lipou a Pacov. Prošel se však autor někdy 
po náměstí v Kamenici? Zaniklé hotely Lípa a Beseda, zaniklá restaurace 
V podzámčí, hotel Berger otevírající od 14 hodin, a řada zrušených ob-
chodů Bytový textil, Řeznictví, Elektro, ad. Chtěl-li bych být jízlivý, řek-
nu, že Černovice si vzaly příklad z Kamenice již dávno.

Kritice neuniká, ale stává se i mantrou tzv. průmyslová zóna, staveb-
ní parcely, pracovní příležitosti. Zajisté jsou to provázené věci, jedno bez 
druhého nemůže fungovat, ale také automaticky situaci nevyřeší. Vždyť 
Černovice nejsou jediné, kde chybí pracovní příležitosti, kde chybí služ-
by, odkud odcházejí lidé. A proto ti, kteří zůstávají, by se měli snažit pře-
devším domluvit a konat společně. A ne z každého vzorku, který zanechá 
čtyřnohý přítel člověka, dělat politikum. 

Abych se ale nestavěl negativně k obsahu celého pisatelova článku, mu-
sím mu dát v jedné věci za pravdu. A to je, že mu neodpověděla redakč-
ní rada, která rozhoduje o příspěvcích do časopisu, ale nepříslušná osoba, 
tj. sám starosta. Na druhou stranu se nedivím starostově reakci na článek, 
psaný dokonce členem zastupitelstva, který vrhá značně nepříznivé „svět-
lo“ na dění a poměry v obci. Pak si každý potenciální zájemce rozhodně 
rozmyslí koupi parcely.

Jan Podhola

Městská knihovna Černovice

Pro dospělé
Kundera M. – Kniha smíchu a zapomnění
Tessarová K. – Sběratelka parfémů
Delaney J. P. – Ta přede mnou
Zibura L. – 40 dní pěšky do Jeruzaléma
Robertsová N. – Půlnoční zátoka
Lukešová T. – Píšu, dokud si pamatuju
Nosková V., Nosek T. – Masajové krev a mlíko
Atwoodová M. – Příběh služebnice
Bolton S. J. – Má ji rád, nemá ji rád
Braunová P. - Ztraceni v čase
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Funerální památky v Černovicích a okolí 14.

Věžná
V obci Věžná se nachází kostel sv. Jiří, připomínaný již roku 1384 jako 

farní. Uvnitř před hlavním oltářem se původně nacházaly náhrobky čle-
nů rodiny Malovců z Malovic, majitelů nedalekého hradu Kámen. V roce 
1898 nechal kníže Schwarzenberg značně ošlapané náhrobní kameny vy-
zvednout a zasadit vně po obvodu kostela. Jedná se celkem o jedenáct ná-
hrobků. 

 

Při přemístění náhrobků vně kostela byly texty ještě z části čitelné a pí-
semně zaznamenány. Bohužel nyní není zřejmé, který text ke kterému 
náhrobku přísluší a bude zapotřebí značného času ke správné identifi kaci 
a přiřazení.

Obr. 1. Z pravé strany bočního 
vchodu. �ulový, zcela setřený a ne-
čitelný. Podle kovových kruhů v ro-
zích by se mohlo jednat o krycí des-
ku ke vstupu do hrobky.

Obr. 2. Z levé strany bočního vcho-
du: Značně se�lapaný a nečitelný. 
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Obr. 3. a 4. První a druhý směrem vlevo od bočního vchodu. Text značně o�la-
paný a nečitelný. Podle erbů se jedná o náhrobky člena rodiny Malovců.

Obr. 5. a 6. Třetí a čtvrtý směrem vlevo od bočního vchodu. Text značně o�la-
paný a nečitelný. Podle erbů se jedná o náhrobky člena rodiny Malovců.

Jan Podhola



25

Doplnění informace 
o černovickém šibeničním vrchu

V minulém čísle Černovicka uvedla Jana Dohnalová zajímavosti o tom-
to místě. Dovoluji si přidat pár dalších podrobností. Většina byla uveřej-
něna ve všech dosavadních vydáních mé knihy Černovice rok po roce. 
Odstavce jsou tedy vytrženy a proto nenavazují. V knize uvádím i další 
popravy, které se týkaly obce či černovických občanů, ale uskutečnily se 
jinde. Například: „Černovické jarmarky se staly oblíbeným místem zlodě-
je Václava Trefi la od Jičína. Přiznal toho roku (1566) v Táboře při muče-
ní, že zde ukradl boty, dvě kosy, dva „náradníky a karby voceli“ (radlice 
a košíky s kovovými výrobky, asi hřebíky). Poté, co udal dalších šest spo-
luzlodějů, byl popraven mečem.“ Ještě poznamenávám, že nepřiměřeně 
mírné tresty pro muže svůdce byly obvyklé na celém území a skutečně 
to nebyla specialita Černovic. Otázce „hostujících“ katů se budu věnovat 
v článku, který je připraven a vyjde snad za rok v listopadu 2018. Místo 
poprav popsala J. D. naprosto přesně. Tráva je tam zvlášť hebká… 

Jiří Turek

Odkud vypsal Rudolf Melichar zápis z roku 1552, který citoval Pavel 
Janeček starší, nevíme. Ale zněl: „a kdež jest dovolil Matěj Květáč Jano-
vi Křížovému maštal aby do jeho (rozumí se pozemku) stavěl přes mez, za 
to dal Jan Křížů jemu Matějovi směnou palouček nad příhonem pod hatí 
šibeničnou“.

V městském archivu byly uloženy další dvě listiny. Z roku 1657 „ape-
lační rozsudek na lámání kolem Matěje Kováře“. První listina by moh-
la odpovídat tomu, že podle jiných pramenů roku „1658 zemřel Trausyla 
Martina syn“. Předtím „kovář Trousil Matěj si roku 1602 v č. 34 postavil 
dílnu, po něm měl dům Jiřík Mikota“ a v době berní ruly 1656 měl stej-
ný dům Jiřík Trousil. Takže Matěj byl asi z téhož rodu. Odsouzen byl pro 
vraždu a na zdejším popravišti byl lámán a tělo „vyzdviženo na kůlu do 
výše“ táborským katem.

Pavel Zelenka, černovický jirchář a tehdy rychtář, byl obžalován farářem, 
že „mnoho mluvil proti Pánu a spasiteli Ježíši Kristu ... a proti církvi svaté“, 
za což byl „i do vězení šatlavního uvedený a z něho na přímluvu vzácného 
ouřadu propuštěn“. Podepsal revers, že pokud by se něčeho podobného ješ-
tě dopustil „ať v střízlivosti neb z opilství“, bude vydán právu duchovnímu 
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i světskému a zaplatí pokutu peněžní 20 míšeňských K. Zapsáno na radnici 
17. července za účasti primase Stejskala, purkmistra Tichého, radních Lá-
zeňskýho a Štecera. Týden předtím (1698) vyslýchali radní Alenu Kubelko-
vou z Těmic, která při šestileté nepřítomnosti muže (byl na vojně) otěhot-
něla s čeledínem Adamem Čekalů a novorozeně udusila peřinkou. Nakonec 
byla až roku 1700 popravena a tělo zahrabáno nedaleko šibenice a srdce ješ-
tě probodeno kůlem. Čeledín vyvázl čtvrtletní veřejnou prací. 

Nejvyšší sudí Václav hrabě z Kokořova se na městskou radu 20. března 
1711 obrátil s žádostí, aby předvedla a konfrontovala Rozinu Tománko-
vou a Pavla Žahourka a po výslechu rozhodla hlasy všech konšelů „o po-
dezřelosti zahubení neřádně nabytého plodu“. I tato vražednice byla sťata 
a zahrabána u šibenice, otec nemanželského dítěte byl odsouzen k 6 týd-
nům vězení. Za pět let (1716) byla radními usvědčena ze stejného přečinu 
Dorota Vejborova, která přišla do jiného stavu s kamenickým poddaným 
Pavlem Žiškou a tělíčko dítěte ukryla v Lidmani. Tam ho vyslaní rychtáři 
Matoušů a Heraň nalezli a vražednice byla popravena. 

Korespondence s pražským soudem byla v těch letech za Voračických 
a i nadále za vlády Kinských nezvykle obsáhlá. V roce 1721 „Václav hra-
bě z Kokořímo zasílá rozepři pro loupež Tomáše Pařízka, Matěje Kapra-
la, Jiříka Kouby proti Veselému zpět. Uvedené zavříti a novému výsle-
chu podrobiti.“ Zdali to byl pokyn nebo zpráva obecnímu úřadu, ani který 
z dotčených měl vztah k obci, není jasné. V roce 1724 měli radní vyslech-
nout vězněného zde Němce Pavla Poura. Vymluvili se, že nikdo neumí ně-
mecky a po roce věznění ho pustili, protože nic nedělal a nebylo možné ho 
živit. Stejně zdůvodnili propuštění Žida Šalamouna Mandla, který za pro-
dej kradených věcí byl držen v šatlavě přesně 3 roky, od 13. července 1722 
do 13. července 1725. Od něj navíc získali písemný slib, že se polepší.

Na panství došlo k tragédii. Děvečka Anna Kropáčková 3. května 1744 
na dvoře ve Staré Huti porodila nemanželské dítě s třiadvacetiletým Jiří-
kem Kašparem a hodila je sviním, které je sežraly. Za tři roky (1747) byla 
odsouzena k popravě mečem a probodnutí srdce kůlem v hrobě, svůdce 
k šesti týdnům těžkých prací v železech. 

Stranou, severovýchodně nad městečkem, se jako výstraha vypínal ši-
beniční vrch, používaný Rožmberky k výjimečným trestům. Šibenice 
byla zakreslena ještě na mapě roku 1782. Byla na dohled i pro poddané 
z Moudrova, Svatavy, Rytova, Dobešova a Vlkosovic. 

Jiří Turek
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Vzpomínka jedné z chovanek Dětského domova 
na léta 1946–1948

Před několika lety jsem nalezl na internetu krátkou vzpomínku na po-
byt v „ústavu sociální péče“ v Černovicích. Napsala ji paní Ružena Uce-
kajová, rozená Ročková. Křestní jméno má slovenské – s krátkým „u“, 
jak dále pochopíme. Celý další život prožila v Zábřehu na Moravě a s ná-
stupem počítačů se v důchodu odhodlala vstoupit do digitálního světa li-
terární prací. Již od srpna 2008 nepřetržitě píše krátké příběhy – povídky 
a v některých se zabývá naším městečkem. S jejím svolením si dovoluji 
některé vzpomínky uvést v tomto dvouměsíčníku a přidat je do historic-
ké paměti. 

V lednu 1950 učila ve 4. třídě paní učitelka Ludmila Dvořáková 40 dětí, 
z toho bylo jen 7 chlapců. Do třídy, která byla ještě ve staré škole, patřily 
i dívky z dětského domova. V dopise odstěhovavší se žákyni vylíčila, jak 
se děti učí ruštině a že sklidily velký úspěch při loňské akademii v soko-
lovně na počest 70. narozenin sovětského vůdce J. V. Stalina. Zazpívaly 
rusky píseň a 20 děvčat v bílých blůzičkách, s rudými stužkami ve vla-
sech a v pestrobarevných sukních, které si ušily při ručních pracích, za-
tančilo „kolotoč“. Ve třídě měly i vánoční besídku, dvakrát při tělocvi-
ku sáňkovaly u zámku. Děvčata z ústavu dostala nové nejen válenky, ale 
i sáně, lyže s holemi, brusle a dokonce i kola. Jmenovala i některé bývalé 
spolužačky: Zdena Kovářová se učí hrát na klavír, Vlasta Flídrová „moc 
nedbá, ale časem bývá i hodná, na Mikuláše dostala punčochu s uhlím 
a brambory a našupáno od čerta“, Berta se nenaučila ještě psát, ale zato 
dobře čte. „Nejrychleji čte Kubálek“ a to 156 slov za minutu! Na závěr 
paní učitelka dodala, že byla právě přeložena na jednotřídku do Chvál-
kova. A nechala pozdravovat tetičku, u které adresátka žila. Osud žačky 
byl totiž hodně složitý, jak sama vypověděla po 65 letech na svém blogu 
Ruža z Moravy.
„Narodila jsem se Jožce a Jaroslavovi jako druhé dítě. Po mém naroze-

ní byla maminka dost slabá a začala mít problémy s plícemi. Bydleli jsme 
v Bošanech, kde tatínek dělal u fi rmy Baťa. V roce 1940, kdy Češi byli ze 
Slovenska vykazováni, ho fi rma poslala do pobočky ve Zruči nad Sáza-
vou, kde byl rodině přidělen půldomek. Nebyl mi ještě ani rok. Bratr byl 
o rok a půl starší a z důvodu maminčiny nemoci si ho vzali na Moravu 
rodiče otce. Nastala taková rodinná kalvárie. Chvíli u nás byla maminči-
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na sestra Anča ze Slovenska, asi aby pomohla se mnou, potom mě hlída-
la sousedka vdova, která si nás dost oblíbila. Ve 4 letech jsem byla v dět-
ském domově v Brandýse nad Labem, kam za mnou jednou v létě rodiče 
přijeli, když maminku na čas pustili ze sanatoria, kde se léčila na TBC. Já 
jsem v 5 letech onemocněla negativní formou TBC a musila jsem na 3/4 
roku do Dětské plicní léčebny v Košumberku. Jen na chvilku jsem se vrá-
tila domů do Zruče, ale když jsem dovršila věk 6 let, odvezla mě mamin-
ka do dětského domova v Černovicích u Tábora, sama musela odjet zase 
do plicního sanatoria. 

V Černovicích byl Dívčí domov, rozdělený na dvě části. V pevné budově 
byly dívky do 10 let, starší pak do 18 let bydlely v pavilonech. Byla jsem 
tam od ledna 1946 do srpna 1948. Dostávala jsem jen občas dopisy od ma-
minky, v červenci 1946 mi sdělila na pohlednici z Jablunkova, že tatínek 
zemřel. Přechodil chřipku, zápal plic a dostal rychlou formu TBC, sou-
chotě se tomu říkalo. Stále jsem čekala, kdy se maminka uzdraví a já budu 
moci jet domů. Proplakala jsem nejeden večer, tajně v posteli, kdy druhé 
dívky už spaly. Jinak jsme byly vedeny ke skromnosti, hladem jsme ne-
trpěly… Pro mne byla jedinou milou osobou slečna učitelka, kterou jsem 
měla velice ráda a ona snad mě také. V první i druhé třídě jsme tehdy ráno 
začínali hodinu vyučování písničkou. Já jsem ráda zpívala. Trémou jsem 
netrpěla a tak jsem mnohdy zpívala ve škole při různých vystoupeních pro 
děti. Učitelka hrála buď na housle nebo na mandolinu. Slíbila mi pak v 8 
letech, kdy domovu někdo věnoval klavír, aby se nadané děti mohly učit 
hře, že já to budu určitě a ona prý mě naučí i na mandolinu. K tomu však 
už nedošlo, protože v létě pro mne přijela otcova sestra – pro mě tehdy 
přísná teta – Růža a vzala mě hned večer do hotelu a ráno jsme odjely do 
Zábřeha k rodičům tatínka, kde bydlela i ona. 

Celou cestu jsem se ptala na maminku a ona jen říkala: uvidíš. Po pří-
jezdu jsem od dědečka slyšela jen: maminka zemřela, před 14 dny byla 
pochovaná. Zůstala jsem šokovaná, zcela ztichlá a jen večer jsem opět 
zoufale plakala do polštáře. Neměla jsem se špatně, ale na nějaké city si 
tam nikdo nepotrpěl, takže jsem zatrpkla a rozhodně přítulné dítě jsem 
nebyla. Učila jsem se dobře, problémy se mnou neměli. Jen potají jsem si 
poplakala steskem po rodičích.“

V dopisech, které jsme si s paní Ružou vyměnili, zmínila ještě další 
jména spolužaček – Milušku a Vlastu. A spolu jsme si upřesnili i některé 
informace o paní učitelce Dvořákové, která pocházela z nedaleké Vysoké 
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Lhoty a učila v Černovicích v letech 1942–1978. Bohužel jsme se nedo-
pátrali toho, kdo byl muž, kvůli kterému se nikdy neprovdala, protože byl 
její osudovou láskou a údajně zahynul v pražském květnovém povstání 
1945. Z černovických rodáků to mohl být Jan Vondrák. Narodil se 6. 12. 
1910 patrně v č. 191, neboť tam se, podle posledního přístupného matrič-
ního zápisu, měšťanu Ludvíku Vondrákovi narodily dcery Marie a Cecí-
lie v letech 1907 a 1908. Pod nápisem „Padli v boji při osvobozování Pra-
hy“ má spolu s dalšími pomník na Vinohradském hřbitově. Ale víc o něm 
nikdo neví.

Paní Ucekajová také poskytla některé fotografi e městské knihovně 
a o život ve městě, které jí bylo v dětství jen pár let útočištěm, se stále živě 
zajímá. Děkujeme!     

Jiří Turek
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Život tropí hlouposti a my je fotografujeme 21.

Novodobý obrozenec! Skloňuje se podle vzoru pekařství.

Má učitelka češtiny ze základní školy (původem ze Slovenska) 
by to komentovala rozhořčeným výkřikem: Boha mojho trojmotorového, 

co je toto za čeština!
Jan Podhola
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40. ročník silvestrovského výstupu na Svidník

Vrch Svidník, 
jeho nádherný 
les nás přivítal ti-
chem, ale i krás-
nými zvuky vá-
nočních koled.

Každé setká-
vání v posled-
ní den roku má 
ještě vánoční 
atmosféru, kte-
rou nám připo-
mínalo „Bet-
lémské světlo“ 
přinesené na vrchol. Je to světlo, které by mělo zářit nad naším životem.

A tak byl zahájen již 40. ročník silvestrovského výstupu na Svidník, na-
cházející se 740 metrů nad mořem. Na tomto vrcholu se nachází krásná 
věž, vystavěná v roce 1940 a vysoká 14 metrů. Je to jedna z měřičských 
věží a proto neslouží jako rozhledna. Tento vrch Svidník je krásnou do-
minantou zdejší krajiny. 

Před čtyřiceti lety založil tuto tradici pan Pavel Filip, když zde právě 
v poslední den roku měřil sněhovou pokrývku. Další rok byl založen tu-
ristický oddíl Ahoj při PS Svidník a tak se začala pomalu vytvářet tato 
tradice. Postupně se k nám přidávali lidé z Černovic a Moudrova. V sou-
časné době přichází lidé z Křeče, Stříteže, Obrataně, Věžné, Benešova, 
Pořína, Sudkova Dolu a dalších okolních obcí. 

Vážíme si toho, že na vrchol Svidníku přichází mnoho mladých lidí, 
kteří budou pokračovat v započaté tradici. Silvestrovského výstupu se zú-
častnilo více jak 400 turistů.

Děkujeme všem sponzorům za sponzorské dary, a to MěÚ Černovice, 
Sokolu Černovice a panu Dundrovi. Děkujeme v�em mladým lidem v čele 
s Janem Horákem, kteří ka�doročně přivážejí na vrchol výborný „veselý 
čaj“. Děkujeme panu Řeháčkovi, který nám nejen hraje, ale i připravuje 
krásné novoročenky. Děkujeme také mladým hudebníkům z Benešova, 
kteří nám hráli k dobré pohodě.
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A nyní malé zamyšlení:
�Cokoliv se rozhodne� udělat, udělej hned, nic neodkládej na zítřek, 
proto�e pří�tí okam�ik bude úplně jiný�. (Lila Amrit)

Je důle�ité být si vědom ve svém �ivotě právě tohoto okam�iku a umět 
jej plně pro�ít. Dar �ivota je velmi vzácný. Právě na Silvestra je takový 
zvlá�tní den, kdy si přejeme radost, �těstí, zdraví a doká�eme říkat krásná 
slova. To dává na�emu �ivotu smysl. Najednou je �ivot krásný. Práce nás 
baví a v�e jde jako by samo. 

Člověk je doslova závislý na lásce, která mu dává jistotu:
� �e někam patří
� poskytuje člověku prostor k �ivotu
� neodsuzuje, neponi�uje
� přijímá člověka takového, jaký je
� přiná�í naději i tam, kde ji� naděje není
� je v�dy nezi�tným darem.

Říká se, Bůh je Láska. 
Bo�í láska bdí nad ka�dým z nás!

Žijeme a patříme k této krásné zemi. Buďme si vědomi toho, kam patří-
me a kam se můžeme vracet.

Přejeme vám požehnaný rok 2018. 
S. Filipová
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Hledáme nového správce

Spolek přátel Židovského památníku Černovice (ŽPČ) se obrací na 
černovické občany, zda by se našel zájemce, který by se staral o údrž-
bu židovského památníku (jarní/podzimní úklid, údržba přístupového 
chodníku, mytí pietních kamenů, čištění okapů a úklid interiéru márni-
ce-expozice aj.).

Práce by byly prováděny na smlouvu – dohodu o provedení práce. Váž-
ní zájemci, ohlaste se do konce ledna t.r. u pí Šenoltové v městské knihov-
ně.

Nová kniha 

Černovický rodák pan ing. Pavel Janeček předčítal loňského roku ze 
svého nového rukopisu v knihovně. Posluchači byli potěšeni a očekávali 
vydání knihy. Ta vyšla na konci roku pod názvem Rekonstrukce areálu 
kolonády v Mariánských lázních ve vzpomínkách projektanta. 

Vydalo ji Informační centrum ČKAIT (České komory autorizovaných 
inženýrů a techniků) v Praze ve skvostné úpravě. Nejen, že obsahuje pa-
nem Janečkem s jemu vlastním humorem podané poutavé příběhy lidí 
okolo stavby, ale též dokonalou dokumentaci technickou i fotografi ckou 
a zajímavý plán nerealizované dostavby. Navíc reprodukuje díla význam-
ných českých umělců, kteří se na mimořádně úspěšné přestavbě včetně 
světoznámé zpívající fontány podíleli. Mimo jiné barevné ilustrace akade-
mických malířů Josefa Hapky, otce autora hudební skladby fontány Petra 
Hapky, Josefa Vyleťala, autora neobvyklé výmalby stropu a stěn koloná-
dy, Adolfa Borna, Jiřího Kalouska, Zdeňka Mézla, Vladimíra Suchánka, 
Vladimíra Jiránka, Jaroslava Maláka, sochaře Olbrama Zoubka, architek-
tů Michala Brixe a Bohumila Fanty i autora fontány Pavla Mikšíka, texty 
spisovatelů Miroslava Horníčka a Karla Šiktance i skladatele Vadima Pe-
trova. To vše vytištěno Novou tiskárnou v Pelhřimově v bezvadné kvalitě 
a za neuvěřitelně nízkou sponzorovanou cenu 390 Kč. Kniha se prodává 
na webu ČKAIT a pan Janeček je ochoten pro zdejší zájemce zprostřed-
kovat přímý nákup dokonce jen za 330 Kč. Obracejte se, prosím, přímo na 
něj.      

Jiří Turek 
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Výchovný ústav

Vánoční prodejní výstava 
Již tradiční vánoční výstavu připravil výchovný ústav 14. prosince v za-

sedací místnosti městského úřadu. I když si stejný termín pro podobnou 
prodejní akci zvolila i další 
školská zařízení v Černo-
vicích, nebyla o zákazníky 
nouze. Přálo nám i poča-
sí, a tak návštěvníci mohli 
projít více akcí, než se vrá-
tili do teplíčka svých domo-
vů. Mile nás potěšil zájem 
o drobné dekorativní, kuli-
nářské i praktické předměty, 
které dívky spolu s výchov-
nými pracovníky vyrobi-
ly. Snahou bylo i vytvoření 
předvánočního pozastavení 
v současné uspěchané době. 
Děkujeme všem návštěvní-
kům, kteří se na naši výsta-
vu přišli podívat, a těšíme 
se na další společné setkání 
v roce 2018. 

Turnaj výchovných 
ústavů ve stolním tenise

Devátý ročník turnaje ve stolním tenise se uskutečnil 9. prosince v tě-
locvičně Základní školy v Černovicích. Celkem soutěžilo 35 dívek z vý-
chovných ústavů Černovice, Janštejn, Jindřichův Hradec, Moravský 
Krumlov, Počátky, Sedlec a Velké Meziříčí. Do soutěže se aktivně zapoji-
lo také 15 zaměstnanců. V celkovém hodnocení byla nejúspěšnější výpra-
va z Moravského Krumlova. Z našeho černovického VÚ nejlépe skončila 
dívka na třetím místě. Velké poděkování patří našemu stálému sponzoro-
vi panu Dundrovi.

Eva Prouzová
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Z černovické hasičárny

Pro černovické hasiče každý nový rok začíná přípravami Hasičského ple-
su a plánováním dalších kulturních a vzdělávacích akcí. Po svátcích opět 
svou činnost zahájili i naši mladí hasiči, které vede br. Řeháček. Někteří čle-
nové pokračují v renovaci historické koněspřežné ruční stříkačky a další se 
věnují údržbě a drobným opravám naší výjezdové techniky. Členům černo-
vické výjezdové jednotky (JSDHO- JPO III/II) nastává především období 
školení. Kromě školení Pravidelné odborné přípravy, kterou školí v hasič-
ské zbrojnici naši členové z řad profesionálních hasičů, proběhne školení 
profesní způsobilosti řidičů, strojníků, velitelů jednotek a obsluhy motorové 
řetězové pily. To vše je velmi časově náročné, pro všechny členy jednotky 
však povinné. Letos navíc přibydou pravidelné lékařské prohlídky. Jednotka 
se i nadále bude věnovat údržbě techniky, výzbroje a výstroje, aby vše bylo 
připraveno pro případ výjezdu (v loňském roce naše jednotka zasahovala 
u více než sta výjezdů- nejvíce ve své historii).

Dovolte mi, abych touto cestou ještě jednou poděkoval všem našim čle-
nům za odvedenou práci v roce minulém a do dalšího roku popřál hodně 
štěstí, zdraví, rodinné pohody a pracovních úspěchů. Jejich blízkým pa-
tří velké poděkování za toleranci a podporu, bez které by práce pro sbor 
a město v takovém rozsahu nebyla možná. V neposlední řadě děkujeme 
za podporu městu Černovice, jeho zastupitelstvu a dále pak všem našim 
sponzorům a spoluobčanům, kteří nám pomáhají v našich aktivitách.

Za SHČMS SDH Černovice David �těpán � starosta
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Zprávičky z mateřské školičky

Mikulášská besídka
V úterý 5. prosince navštívili děti ve školce čerti v čele s Mikulášem 

a andělem. Přinesli dětem spoustu sladkostí a děti jim na oplátku zazpí-
valy a zatancovaly.
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Příprava na Vánoce
V čase adventu děti ve školce ne-

zahálely. Vyráběly různé ozdoby, 
svícínky, přáníčka. Zpívaly koledy, 
učily se vánoční básničky a říkan-
ky, povídaly si o Vánocích, adventu 
a zvycích. Vyrobenými ozdobami 
a řetězy si ozdobily stromeček na 
chodbě. Každý den je tak vítal při 
příchodu do školky.

Vyzkoušely si i upéct cukroví, 
a tak se třídami linula krásná vá-
noční vůně kakaa, vanilky a skoři-
ce. V jednotlivých třídách se pekly 
perníčky, vánoční koláčky, vanil-
kové rohlíčky a linecké cukroví. 

Děti byly moc šikovné a největší radost měly nejen z přípravy, ale hlavně 
z mlsání těchto dobrot.

Děti také navštívily všechny vánoční výstavy, které se v Černovicích ko-
naly. Ještě v listopadu v Odborném učilišti a Praktické škole, v průběhu pro-
since výstavy v Domově Kopretina, Základní škole speciální a Praktické 
škole a také výstavu Výchovného ústavu v prostorách městského úřadu.
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O dvanácti měsíčkách
Ve středu 13. prosince se vypravily děti do Základní školy speciální 

a Prakťické školy Černovice, aby zde zhlédly pohádku O dvanácti měsíč-
kách. Tuto pohádku nacvičili žáci této školy ve školní družině. Zpívaná po-
hádka se nám všem moc líbila. Při této příležitosti si mohly děti také vyrobit 
vánoční ozdobu nebo vyzkoušet pobyt v relaxační místnosti. Děkujeme za-
městnancům Základní školy speciální a PrŠ za pozvání a vřelé přijetí.
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Vánoční besídka
Vánoční přípravy vyvrcholily v pátek 15. prosince společnou vánoční 

besídkou. Děti si společně zazpívaly vánoční koledy a netrpělivě očekáva-
ly, zda jim Ježíšek přinese nějaké dárečky do školky. Jaké bylo překvapení, 



41

když zazvonil zvone-
ček a pod stromečkem 
na děti čekalo spous-
tu dárečků – knížek, 
panenek, autíček, sta-
vebnic a dalších a dal-
ších her a hraček. Děti 
se hned pustily do po-
drobného a důkladné-
ho průzkumu dárků.

Krmení zvířátek
Nezapomněly jsme 

ani na lesní zvířátka. 
Děti zvířátkům donesly před Vánoci spoustu dobrot, kterými jim ozdobi-
ly stromečky v lese.

Více informací a fotografi í na internetových stránkách školy, v jednot-
livých třídách a na nástěnce ve vestibulu městského úřadu (vede vchodu 
na poštu).

�ťastný nový rok a pohodový průběh celého roku přejí 
 v�ichni zaměstnanci M�
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P Ř I V Ý D Ě L E K
www.primavydelek.cz
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European Trailer Systems s.r.o.
se sídlem v Kamenici nad Lipou

přijme: výrobní dělníky na HPP
 směnového mistra
 skladníka/manipulanta

Nabízíme: 
• Nadstandardní 

o fi nanční ohodnocení
 včetně náborového příspěvku 5 000 Kč
o příspěvky zaměstnavatele na stravování, pří-

spěvek na dojíždění/svoz do zaměstnání atd.
o třináctý plat dle výsledků fi rmy (50–150 %)

• Moderní prostředí rozvíjející se výrobní společ-
nos- 

• Práci vhodnou pro muže i ženy

Možnost i jako přivýdělek pro zaměstnané či bri-
gáda pro studenty 

V případě vašeho zájmu zasílejte své životopisy na 
e-mail marie.tumova@EdschaTS.com 
nebo volejte na: 565 422 418 (paní Tůmová)
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Kniha Pavla Janečka


